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Jelen vannak: A mellékelt jelenléti ív szerint. 

 

Az ülésről hangfelvétel készült. 

 

dr. Jámbor László: Kedves Kollégák! Nagy tisztelettel köszöntelek benneteket az 

Országos Magyar Vadászkamara Küldöttközgyűlésén. 

A meghirdetett időponthoz képest egy kis késéssel tudjuk elkezdeni mai ülésünket , 

közlekedési nehézségek okán – úgy hallottam, hogy az M0-on is hasonló a helyzet.  

Mindenekelőtt megállapítom, hogy a Küldöttközgyűlés határozatképes, 283 

megválasztott küldöttünk van, sajnos halálozások miatt ebből jelenleg 277 fő aktív, a 

határozatképességhez 139 fő szükségeltetik, a jelenléti ívek alapján 148 fő van jelen. 

A jegyzőkönyv vezetésére felkérem Turányi Annamáriát, a jegyzőkönyv hitelesítésére 

pedig javaslom Kasuba András és Fazekas Gergely urakat (vállalják).  

Kérem, szavazzatok arról, hogy elfogadjátok-e a felkért személyeket! Köszönöm, 

ellenvélemény és tartózkodás nincs. 

 

SZAVAZÁS: A Küldöttközgyűlés egyhangúlag megszavazta a nevezett 

személyeket. 

 

dr. Jámbor László: Mielőtt még elkezdenénk, még hátravan a napirendi pontok 

elfogadása. A meghívót a napirendi pontokkal, illetve a kapcsolódó írásos 

előterjesztéseket időben megkaptátok.  

A mai napra ebben két nevesített napirend szerepel, mégpedig 1. napirendi pontként Az 

Országos Magyar Vadászkamara 2020. évi bevételeinek megosztása a területi szervezetek 

és a Központ között, döntés az országos szervezethez kerülő források felhasználásáról, a 

2. napirendi pont pedig Az Országos Magyar Vadászkamara Központi Szervezetének 

2020. évi költségvetése, a 3. napirendi pont pedig a szokásos egyéb kérdések.  

Kérdezem, hogy ezen napirendi pontok mellett megtarthatjuk-e a mai Küldöttközgyűlést, 

vagy van egyéb javaslat? Aki egyetért, kérem kézfeltartással, szavazzon! Köszönöm 

szépen. Tartózkodás, ellenvélemény? Nincs. 

 

SZAVAZÁS: A Küldöttközgyűlés egyhangúlag elfogadta a napirendet. 

 

dr. Jámbor László: Mindenekelőtt azzal kezdeném, hogy az Elnökség elhatározása 

szerint ez a mai az utolsó rendkívüli Küldöttközgyűlés, amelyet évek óta kizárólagosan az 

Országos Vadgazdálkodási Alap feltöltése miatt kellett év végén megtartanunk. 2020. 

évtől visszatérünk a korábbi gyakorlathoz, miszerint az év elején, április-május hó 

folyamán a Küldöttközgyűlésen megtárgyaljuk az előző év beszámolóit – mind a szakmai 

beszámolót, mind a pénzügyi-gazdasági tevékenységről szóló beszámolót. A 2020. évi 

Országos Vadgazdálkodási Alap feltöltést – bízom benne – most elfogadjuk, el fogjuk 
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fogadni a következő évi Alap feltöltéssel kapcsolatos határozatot is, és így gyakorlatilag a 

következő évben, 2021-ben lesz egy beszámoló 2020. év vonatkozásában, lesz egy 

költségvetés 2021. évről, illetve lesz egy 2022. évre vonatkozó Alap feltöltési határozat, 

így gyakorlatilag egy Küldöttközgyűlés alkalmával mindezt meg tudjuk tárgyalni. 

A szűk vezetőség és az Elnökség tagjai között többször napirendi pontra került a fenti 

döntés, két alternatíva adódott. Az egyik, hogy az Alapszabályban az Alap feltöltési 

hatáskört olyan módon szükséges módosítani, hogy az is az Elnökség hatáskörébe 

kerüljön, de ezt elvetettük, mivel költségvetésünk kb. ¼ része ez a tétel, ezért ezt nem 

lenne célszerű a Küldöttközgyűlés hatásköréből az Elnökség hatáskörébe utalni. A másik 

lehetőség az volt, hogy a Vadgazdálkodási Alap Működési Szabályzatában megadott 

határidőket módosítanánk, ez pedig azt jelentette volna, hogy június vége előtt nem 

tudtuk volna a nyertes pályázatokra kifizetni a jogosultaknak az elnyert járandóságukat. 

Úgy gondoltuk, hogy ez sem járható út, tehát maradt az előzőekben említett döntés.  

Ezek után rátérnék az 1. napirendi pont szóbeli kiegészítésére. 

Úgy gondolom, hogy a küldöttek egy megfelelően részletezett, írásos anyagot kaptak 

kézhez. Az előterjesztés első részében a 2019-es évhez viszonyítva semmi változás, semmi 

újdonság nem szerepel. A bevételek számítása az ide vonatkozó előírások és paraméterek 

alapján történt. A területi szervezetek és a Központ közötti megosztása ezeknek a 

rendelkezésre álló bevételeknek, amelynek összege megközelíti a 2 milliárd Ft-ot, ez 

szintén a 2019-es szisztéma alapján került végrehajtásra. Ennek értelmében a tagdíj-

bevételek változatlanul közvetlenül a területi szervezetek költségvetésébe kerülnek, 

kivéve Pest megyét a nagyságrend miatt. A vadászjegyből származó bevételek ugye 50-

50%-os felosztást jelentenek, mint ahogyan 2019-ben is. Itt három megye kivételt képez 

– az egyik Pest megye, ahol 25-75% ez az arány az országos szervezet javára, illetve az 

előző Küldöttközgyűlésen, amikor is a 2019-es évet fogadtuk el, Nógrád megye és 

Komárom-Esztergom megye 50-50% helyett 30-70%-os megosztást kért a megye javára, 

akkor ezt a Küldöttközgyűlés elfogadta, igaz, hogy ez csak arra az egy évre vonatkozik. A 

két érintett megye esetében mi továbbra is 30-70%-kal számoltunk. 

A vadászati engedélyeknél pedig már hosszabb ideje nincs változás, mióta ezek a 

bevételek a Kamarát illetik. 30-70% a megosztási arány, és aki 3 000 db felett értékesít 

külföldi vadászati engedélyt, ott ez 20-80%-ra változik. Tehát itt gyakorlatilag lényegi 

eltérés nincs a 2019-es évhez képest. A végeredmény is hasonló, tavaly is 49-51% volt a 

rendelkezésre álló forrás a Területi Szervezetek és központi költségvetés közötti 

megosztása, amelynek összege az idei évben mindösszesen 1 974 202 000 Ft, amely 

nyilván egy tervezett összeg. Változhatnak a külföldi vadászati engedélyek, illetve az 

egyéb bevételi források is, mivel nem tudjuk, hogyan alakul majd a taglétszám, ezért lehet 

eltérés a tény és a tervezett adatok között.  

Az előterjesztés második része a Központhoz kerülő források felhasználásával foglalkozik. 

Itt gyakorlatilag a váz szintén ugyanaz, mint amióta az ún. feladatarányos finanszírozási 

rendszert bevezettük. Ebből a forrásból egyrészt a Központ működési költségeit 

finanszírozzuk, másrészt az Országos Vadgazdálkodási Alapot töltjük fel, illetve a 

harmadik a kiemelt kamarai célok maradványelv alapján, amely annyit jelent, hogy a 

Központ rendelkezésére álló összegből leszámítva a Központ működésének költségeit és 

az Országos Vadgazdálkodási Alapba elkülönített összeget, a megmaradt összegből 

finanszírozzuk a kiemelt kamarai programokat.  

A Központ működésével kapcsolatban a tavalyi évben 199 047 000 Ft volt a Központ 

működési költségére biztosítva, ez a jelenlegi előterjesztésben 218  142 000 Ft, tehát 

nagyságrendi változás ezen a téren sincs. Amivel a Központ működési igénye növekszik, 
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az mind többlet feladat, és a 2. napirendi pontban ezekről a Főtitkár Úr fog beszélni, mert 

bár én vagyok az előterjesztő, de Főtitkár Úr fogja elmondani a szóbeli kiegészítést. 

Ami nagyságrendi változás ezen a téren a 2019-es évhez képest az az, hogy a 

beruházásokra beállításra került 150 956 000 Ft, ez tavaly 153 000 000 Ft körüli összeg 

volt, ebből 140 000 000 Ft informatikai jellegű beruházás, főként a plasztikkártya, de 

más is szerepelt benne. Ez tavaly nem került megvalósításra, 13 millió Ft volt az, ami 

egyéb beszerzés, mint pl. a Főtitkár Úr gépjárműve, illetve 3 millió Ft összeg volt a 

hatvani Széchenyi Zsigmond Vadászati Múzeum irodai berendezése. A tavalyi évben ez a 

153 millió Ft egyrészt külső forrásból, másrészt pedig a Kamara rendelkezésére álló 

pénzkészletből lett megtervezve. Az idén a 153 millió Ft beruházási költséget állítottuk be. 

Ez a beruházás teljes mértékben az informatikai beruházást takarja, erről majd a Főtitkár 

Úr ad szintén bővebb tájékoztatást.  

Az Országos Vadgazdálkodási Alapra 500 millió Ft-ot javaslunk a rendelkezésre álló 

forrásokból biztosítani, de ez az 500 millió Ft úgy oszlik meg, hogy az előbb említett 

Központhoz kerülő forrásokból 435 millió Ft szükségeltetik ehhez, tudniillik 65 millió Ft 

a maradványa az Alapnak előző évről. Tehát ezt a kettőt összeadva kapjuk meg az 500 

millió Ft-ot, amely a tavalyi 650 millió Ft-tal szemben javasolt az írásos anyagban. Az 

500 millió Ft és 650 millió Ft különbözete 150 millió Ft – az idei pályázatok már 

beérkeztek, 821 db lett beadva 618 millió Ft pályázati igénnyel. Tavaly 835 pályázat 

érkezett be, ebből 746 volt a támogatott, tehát a különbözet vagy megyei szinten , vagy 

pedig az Országos Vadgazdálkodási Bizottság által különböző oknál fogva elutasításra 

került. Az igény 576 millió Ft volt, ebből 518 millió Ft volt az az összeg, amely fedezte az 

elfogadott pályázatokat. Tehát gyakorlatilag az 500 millió Ft és 518 millió Ft között a 

különbség megint nem nagyságrend, tehát ha az előző arányokkal számolunk a beadott és 

elfogadott pályázatok között, akkor gyakorlatilag az 500 millió Ft-nak le kellene fednie a 

pályázati igényeket.  

Úgy gondolom, hogy ennek függvényében a Vadgazdálkodási Alapot jelentős összeggel 

túltölteni nincs értelme, mert ismét maradványok keletkeznek, és megint át kell 

csoportosítgatni az előző évi maradványokat, pedig Alapszabály szerint erre csak a 

Küldöttközgyűlésnek van hatásköre.  Az előző évből megmaradt 65 millió Ft most 

beépítésre kerül a Vadgazdálkodási Alapba. Tisztább dolog az, ha megpróbálunk az Alap 

vonatkozásában egy reális nagyságrenddel számolni. Mellékesen teszem hozzá, hogy ha 

már az Alap Működési Szabályzatában kidolgoztunk egy olyan rendszert, hogy  pontozzuk 

a beérkezett pályázatokat és a pontozásban a végére jutó pályázatok is a forrásból bőség 

miatt kielégítésre kerülnek, az sem biztos, hogy szerencsés dolog. Tehát nem baj az, ha 

bizonyos gyengébb pályázatok elutasításra kerülnek. Forráshiány miatt a következő 

évben lehet ismét pályázni, jobb pályázatokkal.  

A harmadik nagy témakör a kiemelt kamarai célok. Az elmúlt évben 131 894 000 Ft volt 

előirányozva, ez gyakorlatilag felhasználásra is került. A maradványelv alapján ebben az 

előterjesztésben 204 565 000 Ft került meghatározásra, ez több, mint 70 millió Ft-tal 

több az előző évinél, amelyet két dolog indokol. Az egyik, hogy ha a Küldöttközgyűlés is 

egyetért vele, a kiemelt kamarai célok köre két témakörrel bővülne, az egyik a társadalmi 

elfogadottsággal kapcsolatos PR tevékenység, a másik pedig olyan kutatási témák 

támogatása, amely témákat az Országos Vadvédelmi és Vadgazdálkodási Bizottság 

javasol. Az utóbbi úgy kerülne technikailag megvalósításra, hogy arra csak a Központ 

pályázhat, mégpedig arra, amit a Vadgazdálkodási Bizottság fontosnak tart, tehát nem a 

kutatóintézetek, egyetemi műhelyek által igényelt kutatások kerülhetnek ide bele, hanem 

azok, amelyeket a mi szakmai szervezetünk indokoltnak tart. Amennyiben erre a 
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megfelelő forrást biztosítja a kiemelt kamarai célok a Központnak, akkor a Központ meg 

fog bízni bizonyos kutatóhelyeket normál megbízási szerződéssel, hogy ezeket a 

feladatokat végezze el, tegye le a hozzá kapcsolódó jelentést, végeredményt és akkor kerül 

kifizetésre. A másik dolog, amely a két plusz célon kívül indokolja a magasabb összeget, 

az az, hogy az Elnökségben egyhangú döntés született azzal kapcsolatban, hogy a kiemelt 

kamarai céloknak eddig is az egyik legfontosabb témaköre az „Ismerd meg a vadászokat!” 

című program finanszírozása volt. Ez nagyon sokrétű programot takar, az 

ingatlanvásárláson át különböző táborokat, iskolai rendezvényeket, stb. A kiemelt 

kamarai célok ezen részét a továbbiakban is fent szeretnénk tartani, mégpedig, úgy, hogy 

lehetőség szerint anyagilag is több forrást biztosítanánk ezen célok megvalósítása 

érdekében. Az utóbbi két évben szintén szerepelt a kiemelt kamarai célok között a 

„Hivatásos vadászok továbbképzése és munkafeltételeinek javítása” program. Én úgy 

gondolom, hogy ez a témakör is megérdemel egy erőteljesebb anyagi támogatást. A 

honlapon az ezekre beadott pályázatok mind szerepelnek, illetve az is, hogy ezekből mi 

valósult meg. Azt kell mondanom, hogy a hivatásos vadászokat segítő programok 

rendkívül szerteágazóak és olyan témakörök kerültek megpályázásra a területi 

szervezetek részéről, amelyek a céloknak abszolút megfelelnek és egyértelműen szolgálják 

azt a célt, hogy a hivatásos vadászainkat megpróbáljuk a mi lehetőségeink keretein belül 

helyzetbe hozni, mint pl. orvosi szűrővizsgálatok, külföldi tanulmányutak, stb. kerültek 

ennek keretein belül megvalósításra. Én ehhez az előterjesztéshez ennyit szerettem volna 

szóbeli kiegészítésként hozzáfűzni. Megadnám a szót a küldötteknek, kérdés, kérés, 

észrevétel van-e valakinek?  

 

Hrabovszki János (Békés megye): Gondolkoztam azon, hogy az Egyebek napirendi 

pontnál kérjek-e szót, vagy ennél, de végül most szólalnék fel, mivel anyagiakról esne szó.  

Békés megye, illetve az alföldi megyék nevében próbálok lobbizni oly módon, hogy a 

Vadgazdálkodási Alapra benyújtható pályázatoknál van egy behatárolt lehetőség, amelyre 

pénzt kapnának a megyék, ezért úgy gondolom, hogy a kiemelt kamarai célok közé lenne 

szükséges bevenni a javaslatomat. Az öntözéssel kapcsolatban tudjuk azt, hogy a 

kormányzat részéről elég erős akarat van abban, hogy Magyarországon az öntözést 

támogassa, és ennek bizonyos értelemben mi, alföldi megyék is nyertesei leszünk apróvad 

és őz tekintetében. Jelentős témája az öntözésnek, hogy a vizet el kell juttatni oda, ahol az 

öntözés ténylegesen meg fog valósulni. A vezetőséggel, az Elnökséggel és Jámbor Úr 

vezetésével a jövőképet már nagyjából sikerült mederbe terelni oly módon, hogy az 

Agrárminisztériumból írásbeli támogatást kaptunk arra, hogy a jövőbeni pályázatok 

kiírása során, amikor öntözés-fejlesztésről lesz szó Magyarországon, akkor eleve úgy lesz 

kiírva a pályázat, hogy a csatornáknak a falát szándékosan kilépőkkel fogják megépíteni a 

kivitelezők, hiszen ebből ered a fő problémánk nekünk, Békés megyében. Úgy gondolom, 

hogy a jövőkép rendben van. A jelenlegi gondunk az, hogy ezek a már meglévő öntözést 

elősegítő fő gerinccsatornák hosszú kilométereken keresztül tófóliákkal vannak befedve. 

Konkrét példa esete, hogy 3,5 km hosszan tófóliával van lefedve a csatornarendszer, ezt 

mi „halálcsatornának” nevezzük, mert mi, akik ott élünk, látjuk, hogy mennyi állat fullad 

bele a vízbe, és nincs menekülése, mivel nagyon csúszik a csatorna fala. Vannak olyan 

csatornaüzemeltetők, akik saját költségükön megépítették a kilépőt. Kondoros határában 

van egy 3,5 km hosszú csatorna, amely 9 évvel ezelőtt épült, számításaim szerint kb. 1000 

db őz fulladt meg benne ezidő alatt, ami pedig még elrettentőbb, hogy 3-4 km-es 

körzetben teljesen eltűnt az őz. Azt hittük, hogy teljesen eltűnik, ezért azt csináltuk, hogy 

próbaképpen augusztus hónapban kimentek a hivatásos vadászok megszámolni a 
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csatornába fulladt állatokat, 29 db őz, 5 db mezei nyúl és 3 db borz tetemet találtak a 

csatornában. Annak ellenére, hogy 3-4 km-es körzetben nem látunk őzet, éjjelente van 

egy bizonyos őzmozgás. Úgy gondolom, hogy a kiemelt kamarai célok keretein belül 

kellene erre egy összeget elkülöníteni, hogy az ilyen csatornáknál a fellépőket, kilépőket 

meg tudjuk építeni. Az üzemeltetők persze kellően dörzsöltek, minden nap a csatornák 

mentén összeszedik az elhullott tetemeket, lehet az védett állat is, nem csak vadászható, 

és azokat markológéppel eltüntetik a földbe. A Küldöttközgyűlés és az Elnökség felé az a 

tiszteletteljes kérésem, hogy támogassák azt, hogy a kiemelt kamarai célok keretein belül 

az alföldi vadásztársaságoknak – azért az alföldieknek, mert ahol dombvidék, hegyvidék 

van, ott lefolyik a víz – legyen lehetőségük erre pályázni. Nemcsak vadászként, emberileg 

is érezzük azt a kínt, hogy mit jelent egy állatnak megfulladni abban a  csatornában. 

Felkerestünk ezzel kapcsolatban állatvédőket is, sajnos süket fülekre találtunk.  

 

dr. Jámbor László: A probléma sajnos valós. Ahogyan azt Hrabovszki Úr említette, 

eljártunk a Minisztériumnál, ott ez a témakör pozitív meghallgatást kapott. Az volt a 

kérésük, hogy ha csatornaépítési pályázatot írnak ki, akkor a megvalósítás feltétele legyen 

az, amiről most szóltunk. Ezt az állami költségvetés finanszírozni fogja.  

A mi oldalunkról úgy gondolom, hogy számtalan szakmai problémát tudna felvetni a 

jelenlévők nagy része, amely ugyancsak pénzzel jár, ugyanilyen fontos, és gyakorlatilag 

mindenki egyetértésével találkozna. A Kamara rendelkezésére álló források azonban 

végesek. A kiemelt kamarai célok olyan témaköröket tartalmaznak, amelyek a Kamara 

hosszútávú kiemelt programjához csatlakoznak. Az ifjúságnevelés, a hivatásos vadászok 

támogatása, a most beépített két témakör is mind ilyen célok. Úgy gondolom, hogy ez a 

téma a kiemelt kamarai célok elsődleges feladatával nem összeegyeztethető. A másik 

dolog, és ez a következő kiírásban szerepelhet is, ha az érintett grémiumok egyetértenek, 

hogy a Vadgazdálkodási Alapban nyitnánk egy olyan témakört,  amely ezt a problémát 

orvosolja, mert ott pályázni lehet a vadászatra jogosultaknak, hiszen ez a probléma őket 

érinti. Természetesen ehhez a megfelelő döntéshozó fórumaink egyetértése szükséges. A 

kiemelt kamarai célok között ez azért sem megvalósítható, mivel annak bevezetőjében az 

szerepel, hogy pályázhatnak a megyei területi szervezetek, valamint a Központ, tehát 

vadászatra jogosultnak ebben a rendszerben nincs lehetősége pályázni.  

 

Illin József (Békés megye): Elnök Úr említette, hogy a kutatással, stb. is érdemes 

foglalkozni. Erről szeretnék néhány mondatot mondani. Békés megyében, illetve Hajdú-

Bihar és Jász-Nagykun-Szolnok megye egy részén ebben az évben nagyon sok vadelhullás 

volt, nyúlról beszélek és apróvadról. Az őz elhullásról sokan sok mindent fogalmaztak 

meg, vannak benne igazságok, az biztos. Az egyik vadásztársaság elnöke azt mondta, hogy 

náluk ott van a nagyobb őzelhullás, ahol birkák vannak, a másik elnök elmondta, hogy 

náluk pedig ott, ahol marhák vannak. Én azt tapasztaltam, hogy nálunk nem kelt ki ősszel 

a vetés, és sem az árpa, sem a búza nem volt akkora mennyiség, hogy azt az őzek 

rendesen tudták volna fogyasztani. Ha picit leharapott belőle, akkor azt a földdel együtt 

harapta le, és egyre többet hallunk a glifozátról, amely nem segíti a vadgazdálkodást, 

Németországban külön vizsgálatokat végzetek a glifozáttal, emberekkel kapcsolatosan is, 

amelynek során kimutatták, hogy a halálesetekben nagy szerepet játszik a glifozát. 

Nálunk nagyon sok az elhullás a tavalyi és idei évben is, az őzállomány több, mint 50%-a 

elhullott. A környékre szintén igaz a magas elhullás. Küldtünk be vizsgálati 

eredményeket, mindenütt a kólik és a sima hasmenés okozta a bélgyulladásokat, semmi 

egyéb. Úgy gondolom, hogy a kutatás-fejlesztésben különös figyelmet kell fordítani az 



 6 

apróvadakra. Azért szóltam most, mert ennek a problémának elébe kellene menni, hiszen 

ezek jó vadászterületek voltak, és a vaddisznó és apróvad nem vadászhatósága miatt a 

vadászoknak tokba kell majd tenni a puskát.  

 

Bajdik Péter: Köszönöm szépen Illin Úrnak a felvetést. Nagy tisztelettel köszöntöm a 

Küldöttközgyűlés minden résztvevőjét.  

Annyira igaz, amit Illin Úr elmondott, hogy Lehotzky Pál úrral, az Állategészségügyi 

Szakbizottság elnökével nem is olyan régen hasonló dologról beszéltünk a Hajdú-Bihar 

megyét érintő problémával kapcsolatban is. Az az álláspont született ezen a 

megbeszélésen, hogy a Vadgazdálkodási Bizottság fogja eldönteni a kutatási témákat, 

amelyekről az imént Elnök Úr beszélt. Én magam is azt fogom javasolni a 

Vadgazdálkodási Bizottságnak, hogy az ő segítségükkel, az ő gondolatmenetükkel 

megtámogatva erre a problémára is állatorvosi vizsgálattal, laborvizsgálattal is 

kiegészített vizsgálatokat tudjunk végezni és segítsük ezzel a vadászatra jogosultakat. Egy 

dolgot azért szeretnék azonban elmondani. Az ország több pontján, Békés megyében, 

Hajdú-Bihar megyében és Szabolcs-Szatmár megyében is van hasonló probléma. Ezt 

egyeztettük a különböző területi kamarai vezetőkkel, és az egész biztosan nem lesz 

járható út, hogy a Kamara megfinanszírozza az összes őz elpusztulásával kapcsolatos 

vizsgálatot. Ennek a menetrendjét ki kell majd dolgozni olyan módon, hogy az adott 

vadásztársaságnak, vadászatra jogosultnak, akinek érdekében áll ennek az ügynek a 

kivizsgálása, az ennek az állatorvosi vizsgálatnak egy részét legalább finanszírozza meg, 

mert nyilván az nem működik, hogy találunk egy őztetemet, és a Kamara pénzén minden 

állattetemet megvizsgáltatunk. Lokális jelzés már több vadászatra jogosulttól érkezett az 

őz pusztulásával kapcsolatban, hogy ott helyben valamilyen oknál fogva könnyen lehet, 

hogy sok esetben az állattartás a felelős, hiszen az enyhébb időjárásnak köszönhetően 

sokkal tovább tartják kint a legelőn az állatokat, legyen az juh, vagy szarvasmarha.  Lehet, 

hogy az állategészségügyi kezelések sem úgy valósulnak meg ezen állatok esetében, 

ahogyan kellene. Ennek következtében akár parazitózisban, akár más betegségekben 

szenvedő háziállatok ürüléke kapcsán találkozhat az őz is olyan betegséggel, amellyel 

szabad környezetben nem, vagy nagyon kis mértékben találkozik.  

A kiemelt kamarai célok kutatással kapcsolatos része, a 4. pont éppen ilyen jellegű 

problémák orvoslására való. Javaslom elfogadásra a Küldöttközgyűlésnek ezt a napirendi 

pontot, ha ez megtörtént, akkor megvannak azok a pénzügyi keretek, amelyek alapján a 

különböző Bizottságok, az Állategészségügyi Szakbizottság, valamint a Vadvédelmi és 

Vadgazdálkodási Bizottság ki tudja dolgozni azokat a paramétereket, hogy mi szerint 

történjen az állomány vizsgálata.  

 

Fazekas Gergely (Szabolcs-Szatmár-Bereg megye): Üdvözlöm a Küldöttközgyűlés 

tagjait. 

Szeretnék ehhez a témához hozzászólni. Nekünk egyik hivatásos vadászunk, Mándi Gábor 

ezt már jelezte. Lehotzky Úrral és több kollégával kidolgoztunk erre egy kérdőívet, 

amelyet megküldtünk Békés megyének, Hajdú-Bihar megyének és a vadászatra 

jogosultjainknak, remélhetőleg decemberre kezünkben lesz egy olyan számadat, amellyel 

el tud kezdeni dolgozni az állategészségügy, illetve amely alapján el tud indulni a 

Kamarában ez a folyamat, hogy mire és hogyan tudnak összegeket fordítani. Tisztelettel 

kérem azokat a titkár kollégákat, akiknek hasonló problémája van, hogy jelezze felém és 

számára is megküldöm ezt a kérdőívet.  
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A kérdőív alapvetően azokra próbál rákérdezni, amelyeket az állatorvosok úgy gondoltak, 

hogy a probléma felgöngyölítéséhez illetve a szükséges vizsgálatok megállapításához 

kulcs momentumok lehetnek. Köszönöm szépen a figyelmet! 

 

Földi Pál (Pest megye): Köszönöm a szót, Földi Pál vagyok, a ceglédi Széchenyi 

Zsigmond Vadásztársaság elnöke. Szeretnék csatlakozni, a jelentős őzelhullást mi is 

érezzük dél-kelet Pest megyében, tehát a probléma nem csak lokálisan, az említett 3 

megyében van jelen. Augusztusban 32 db-ot számoltunk, jelen pillanatban pedig kb. 100 

db-nál tartunk az idei évben. Az okot tekintve mi másra gyanakszunk, mint ahogyan most 

a kutatás-fejlesztésben ki fog derülni. Lehotzky Úr is a segítségünkre van, mi küldtünk 

már tetemet a Tábornok utcába is, igyekszünk a probléma végére járni, de a segítséget 

mindenképpen elfogadjuk és megköszönjük. Köszönöm a figyelmet. 

 

dr. Jámbor László: A hozzászólások alapján arra következtetek, hogy a kiemelt 

kamarai célok bővítése ezzel a kutatási témával hasznos dolog volt.   

 

Dr. Szigethy Béla (Bács-Kiskun megye): Én is csak meg tudom erősíteni a tömeges 

őzelhullás tényét.  

 

dr. Jámbor László: Nyilvánvaló, hogy ha ez az előterjesztés ebben a formában 

elfogadásra kerül, az apparátus megkéri a Vadgazdálkodási Bizottságot, hogy gyűjtse 

össze azokat a kutatási témákat, amelyek szerepelhetnek ebben a programban, az 

Elnökség pedig eldönti, melyek azok, amelyek be fognak kerülni. Az őzelhullás mellett 

még sok olyan témát fel tudunk sorakoztatni, amelyeknek indokolt a becsatlakoztatása.  

Egyéb? Nincs. Akkor megkérdezem, hogy ki az, aki abban a formában, ahogyan 

előterjesztésre került és az Elnökség javaslatát tudomásul véve egyetért az első napirendi 

pontban szereplő előterjesztéssel. Köszönöm. Ellenvélemény? Nincs. Tartózkodás? Nincs. 

Akkor megállapítom, hogy egyhangúan elfogadtuk a feladatarányos finanszírozásról szóló 

előterjesztésünket a benne szereplő paraméterekkel.  

 

29/2019. számú Küldöttközgyűlési Határozat 
A Küldöttközgyűlés megtárgyalta és elfogadta (148 igen, 0 
tartózkodás és 0 nem szavazat mellett) az Országos Magyar 
Vadászkamara 2020. évi bevételeinek megosztása a területi 
szervezetek és a központ között, döntés az országos szervezethez 
kerülő források felhasználásáról szóló előterjesztést. 

 
 

dr. Jámbor László: Ahogyan már említettem, a 2. napirendi pontnak én lennék az 

előterjesztője, de mivel a döntő része a központi költségvetést érinti, ezért megkérem a 

Főtitkár Urat, mint a központi apparátus vezetőjét, hogy tegyen szóbeli kiegészítést ehhez 

az előterjesztéshez. 

 

Bajdik Péter: Tisztelt Országos Küldöttközgyűlés! Tisztelt Országos Küldöttek! Kedves 

Vadásztársak!  

Mint minden Küldöttközgyűlési ülést, ezt is országos elnökségi határozat hívta életre, 

éppen ezért az itt elhangzó számokat és az előterjesztésben foglaltakat az Elnökség 



 8 

elfogadta és az Elnökség terjeszti a Küldöttközgyűlés elé csakúgy, mint minden 

Küldöttközgyűlési napirendi pontot.  

Kiemelném, hogy az Országos Magyar Vadászkamara központi szervezetének melyek 

azok a kiemelt feladatai, amelyeket 2020. évben is szeretne ellátni. Az egyik legfontosabb 

dolog a Kormánytól vagyonkezelésbe kapott Széchenyi Zsigmond Vadászati Múzeum 

működési feltételeinek megteremtése. Ezzel kapcsolatban változott is a költségvetési terv 

Küldöttközgyűlés elé terjesztése, ugyanis az elmúlt években mindig átfutó tételek voltak, 

kormányzati összegek, melyeknek az elszámolása, kifizetése és az azokból történő 

feladatfinanszírozás megjelent a Kamara költségvetésében. Ezzel a következő évtől már 

nem kell számolnunk, tekintettel arra, hogy az Országos Magyar Vadászkamara elérte azt, 

hogy a 100%-osan tulajdonában álló Széchenyi Zsigmond Vadászati Múzeum Közhasznú 

Nonprofit Kft. az, amely a kormányzati támogatásokat közvetlenül kapja, így nem kell a 

Küldöttközgyűlésen, és egyáltalán az egész kamarai rendszeren keresztül futtatn i az 

állami támogatásokat. Ezek a tételek a jövő évtől kikerülnek a Kamara költségvetéséből, 

de ez nem azt jelenti, hogy nincs rá fedezet. 

Nagyon fontos a kiemelt kamarai célok finanszírozása –  erről az előző előterjesztésben 

hallottunk – az Országos Vadgazdálkodási Alap működtetése, fenntartása, egyes 

Világkiállítással kapcsolatos feladatellátások, és talán az egyik legfontosabb, központi 

költségvetést is meghatározó tétel a vadászjegyek kiadásának rendje, változása és a 

változással az informatikai és technikai fejlesztéseknek a hozománya.  

A költségvetésben egyértelműsítésre került a költségeknek és bevételeknek a rendszere, a 

bevételek természetesen tartalmazzák a korábbi évekhez hasonlóan azt, hogy a 

feladatarányos finanszírozásból, a Központ egyéb bevételeiből mennyivel gazdálkodhat a 

Központ. Ehhez jön nyilvánvalóan minden évben a nyitó pénzkészletünk. A kiadás 

oldalon a megfelelő kiadásokat lebontva a fő tartalom nyilván az anyag és személy jellegű 

kiadások, valamint a ráfordításokban megjelenik az Országos Vadgazdálkodási Alap, a 

kiemelt kamarai célok, valamint az imént említett beruházások rendszere. Ezek adják 

összességében a záró pénzkészletet. 

A 2020. évi összes tervezett bevételünk 1 milliárd Ft-ot meghaladó összeg, melynek nagy 

része kvázi átfutó tételként jelentkezik a Kamara Központjánál, hiszen itt Ti, országos 

küldöttek felhatalmaztok minket arra, hogy mintegy 500 millió Ft összegben pályázatok 

útján kifizetéseket foganatosítsunk a vadászatra jogosultak felé, megtörténnek a kiemelt 

kamarai célok finanszírozásai, valamint a beruházások finanszírozása – gyakorlatilag 

ebből áll össze a költségvetésünk. A költségekkel kapcsolatban néhány tételt emelnék ki, 

amelyeket ugyan az írásos előterjesztés is tartalmazott, de azt gondolom, hogy szót kell 

róla ejteni. 

Az egyik ilyen, hogy a működési költségeinkben 37-38 millió Ft-os növekedés látható. 

Ennek az írásban is előterjesztett anyag tanúsága szerint több összetevője van. Az egyik a 

szakbizottsági feladatok finanszírozása, amelyről pontosan az idei év Küldöttközgyűlése 

döntött, hogy 6 millió Ft-ot átcsoportosít a bizottságok működésére, ugyanis nem volt 

elegendő az az összeg, amit a tavalyi, illetve az idei évre terveztünk. Ennek az az oka, hogy 

a bizottságok, mint pl. az Állategészségügyi Bizottság esetében is, munkálkodnak, 

dolgoznak azon, hogy több feladatot tudjanak megvalósítani, ennek következtében a 

kiadásaik is nyilvánvalóan növekednek. Tehát 18 millió Ft-os összegben határozta meg az 

előkészítő Elnökség azt a keretet, amivel a bizottságokat lehetne támogatni, ez 

növekedést jelent a tavalyi évhez képest.  

Ugyanilyen növekedést jelentenek a különböző tagdíjak és működési hozzájárulások. Ez a 

nemzetközi tagdíjakból illetve működési hozzájárulásokból származó CIC finanszírozás, 
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amit az idei évben tárgyalt meg a Küldöttközgyűlés, valamint az Országos Magyar 

Vadászati Védegylettel kötött együttműködési megállapodás finanszírozása. Ezen kívül 

vannak még működési jellegű szolgáltatások, amelyek mintegy 9 millió Ft-os összeggel 

növekedtek. Ennek az alapvető oka az, hogy az Országos Magyar Vadászkamara 

különböző testületi döntések alapján eldöntötte azt, hogy a következő évtől kezdődően 

megpróbál átállni az elektronikus, illetve a plasztik kártya alapú vadászjegyekre. Erről 

majd még szólnék bővebben a későbbiekben. Ez azt a feladatváltozást jelenti, hogy a 

következő évben egy teljesen új ügyviteli szoftverrel fognak dolgozni a megyei területi 

szervezetek. Ebben fog történni a vadászjegyek érvényesítése, a tagdíjak és taglétszám  

nyilvántartása. Ebből következően ez a Kamara számára költséget jelent. Azért, hogy a 

kitettségeinket és kockázatainkat csökkentsük, a régi ügyviteli szoftvert is megtartjuk, 

hogy ha bármilyen probléma felmerülne, akkor lehessen valamihez nyúlni és lehessen 

üzemeltetni a régi szoftver segítségével a jegykiadást. Alapvetően nem ez a cél, hanem 

úgy készülünk, hogy amit elkészít a Központ segítségével, illetve közreműködésével az a 

munkacsoport, amely a plasztik kártyák kapcsán titkárokból és adminisztrátor 

kollégákból áll, az a rendszer egy működőképes és olyan szoftvert jelentsen, amely ilyen 

problémákat nem okoz. A biztonság kedvéért duplán van betervezve mindkét szoftver 

használatának a díja, ez a következő évtől nyilván csökkenni fog, egy szoftvert fogunk 

használni, tehát a költségnövekedést alapvetően ez indokolja.  

A költségek után a táblázatban a ráfordításokat láthatjuk. Erről esett szó az előzőekben, 

ezért nem részletezném túl. Az Országos Vadgazdálkodási Alapra 500 millió Ft, ez 

gyakorlatilag egy átfutó tétel, mint ahogyan a kiemelt kamarai célok is átfutó tételként 

tekintendő, ha a Küldöttközgyűlés megadja arra a felhatalmazást, hogy a Központ ezeket 

a pénzeket az Elnökség döntése alapján kifizesse.  

Elérkeztünk a beruházásokhoz, amely az idei évben egész pontosan mintegy 151 millió Ft 

összegben van betervezve. Ehhez kapcsolódóan minden küldött megkapta a nyomtatott 

anyagban is a részletes költségtervet. Ez egy költségterv, ugyanúgy, mint a tavalyi évben 

is elfogadtunk egy 140 millió Ft-os költségtervet ennek a feladatnak a megvalósítására. 

Szeretném jelezni, hogy a két év számai nem adódnak össze tekintettel arra, hogy amit a 

2019-es évre jóváhagyott az Országos Küldöttközgyűlés, abból ebben az évben 

mindösszesen 35-36 millió Ft felhasználására fog sor kerülni. Azért nem tudok pontos 

számot mondani, mert még nyilván nem vagyunk az év végén és ez ott derül majd ki a 

zárásnál.  

Az informatikai rendszerünkkel kapcsolatban annyit szeretnék mondani, hogy egy 

rendkívül kiszolgáltatott helyzetben volt az Országos Magyar Vadászkamara, tekintettel 

arra, hogy az informatikusunk, Kőhegyi János úr tulajdonában állt minden ügyviteli 

szoftver. A Kamarának nyilvánvalóan lépnie kellett, és egy olyan szoftver tervet tettünk le 

az asztalra, amelynek az eredményeként a Kamara tulajdonában fog állni a szoftver 

annak minden forráskódjával, fejlesztési lehetőségével, így a jövőben a Kamara szabadon 

megválaszthatja azt az informatikust vagy informatikai céget, akivel ezzel kapcsolatban 

szerződést szeretne kötni.  

A probléma, amiért szükség van erre a beruházásra, a régi informatikai hátterünkben 

keresendő. Az Elnökség és a Küldöttközgyűlés döntött a vadászjegyek plasztik kártyára 

történő lecseréléséről. Ennek technikai akadályai voltak – a régi ügyviteli szoftverünk 

nagyon pontosan rögzítette a kamarai taglétszámot, viszont nem tette azt lehetővé, hogy 

ebből az informatikai háttérből kártyákat nyomtassunk. Ennek az a következménye, hogy 

most még a vadászjegyváltásnál nem tudjuk lecserélni plasztik kártyára a papír 

vadászjegyeket, hanem egy adategyeztetést követően beazonosítva minden egyes vadászt 
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postán vagy pedig a Területi Szervezeteknél személyesen lehet átvenni az új plasztik 

kártyákat várhatóan a jövő év folyamán.  

Próbálunk egy olyan megoldásban gondolkozni, ahol a plasztik kártyák lecserélése a 

legkevesebb adminisztratív teherrel jár, de a szükséges mértékű adminisztráció 

elkerülhetetlen. Éppen ezért a Küldöttközgyűlést követően szeretnék majd néhány szót 

váltani a titkár kollégákkal, akik ezekről az ügyekről egyébként tudnak.  

Összességében tehát a beruházási tervünk ezeket a tételeket tartalmazza. Sajnos az 

említett informatikai rendszernek jelentős anyagi vonzata van, de  mégis kérném a 

küldöttek támogatását, hogy ezt a beruházást meg tudjuk valósítani és a Kamara életében 

egy új nyilvántartó rendszer, ezzel együtt a plasztik kártyák cseréjét biztosító rendszer 

megvalósulhasson, és azt a célt, amit magunk elé kitűztünk, hogy 2021-re, a Világkiállítás 

évére mindenkinek otthonról legyen lehetősége vadászjegyet váltani, azt a következő 

évben, 2020-ban le tudjuk tenni az asztalra.  

Köszönöm szépen a figyelmet, ennyi kiegészítést szerettem volna fűzni ehhez a napirendi 

ponthoz.  

 

dr. Jámbor László: Köszönöm Főtitkár Úr, kérdezem a küldötteket, van-e kérdésük, 

hozzászólásuk? 

 

Nardai Sándor: A kártyával kapcsolatban gyakorlati kérdésem lenne. Hogyan tudja 

majd a vadásztársaság ellenőrizni, hogy az illetékes tag rendelkezik-e érvényes 

vadászjeggyel, biztosítással?  

 

Bajdik Péter: A plasztik kártyák tervezése kapcsán kb. 40 munkanap áll mögöttünk, 

amely nemcsak engem és a központi kollégákat, hanem azokat a titkár és adminisztrátor 

kollégákat is érinti, akik időt és fáradtságot nem kímélve teljes napokra érkeznek a 

Központba annak érdekében, hogy ez a munka 2 év múlva teljesen beérjen. Erre 

vonatkozóan a technikai megvalósítás több lábon áll. Ezzel kapcsolatban nem csak a 

vadászatra jogosultnak, hanem a vadászati hatóságoknak is rendelkezniük kell 

információval arról, hogy az a kártya, amit a kezében tart, az érvényes-e, vagy sem. A 

kártya érvényessége három lábon áll majd terveink szerint.  

Ezzel kapcsolatban minden információt közölni fogunk majd a megfelelő időpontban, de 

számos egyeztetés szükséges ahhoz, hogy kialakuljon, hogy pontosan mi az a technikai 

megvalósítás, amit egyrészt a vadászok, másrészt a jogosultak, valamint nem utolsó 

sorban a rendőrség és a különböző hatóságok el tudnak fogadni. Köszönöm szépen a 

kérdést. 

 

dr. Jámbor László: Köszönjük a választ, Főtitkár Úr. Nagyon sok technikai részlet fog 

még az elkövetkezendő időszakban tisztázásra kerülni. Két sarkalatos pont, hogy szükség 

van adategyeztetésre, amely az egésznek az alapja, a másik pedig, hogy 2021-től 

használható lehessen a kártya.  

További kérdés? Pap Gyula úr! 

 

Pap Gyula (Veszprém megye): Elhangzott, hogy a titkároknak lesz egy tájékoztatás a 

plasztik kártya ügyében. Én azt kérném az Elnökségtől, hogy egy hathatós, tömör, 

minden részletre kiterjedő általános információs levelet fogalmazzon meg minden megye 

részére és azt minél előbb kapjuk meg. Mi decemberben kiadjuk a hírlevelet, mind a 
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3000 vadászunk megkaphatná az értesítést, amely egységes, mindenki megkapná a 

feladatát. Köszönöm szépen. 

 

dr. Jámbor László: Jogos a felvetés és ezt a feladatot máris delegálom a Főtitkár 

Úrnak.  

 

Bajdik Péter: Annyi választ adnék erre, hogy a levél megírása már folyamatban van, 

tekintettel arra, hogy sok olyan dolgot is fog ez érinteni, hogy pl. a kitelepüléshez, 

amelyet sok megye szokott csinálni, milyen technikai paraméterekre lesz szükség 

januártól, hiszen egy online szoftverről lesz szó, meg kell adni egy internetsáv-

szélességet, meg kell adni egy nyomtatót, stb. amivel ez az egész rendszer használhatóvá 

tud válni. Ez a levél két héten belül nálatok lesz, akkor kapunk meg minden választ az 

informatikai cégtől, amelyeket mi pont ezek érdekében tettünk fel nekik. Köszönöm. 

 

dr. Jámbor László: Köszönjük. Van további kérdés, hozzászólás? Nincs. Ki az, aki 

egyetért a 2. napirendi pont határozati javaslatával, amely az előterjesztés végén 

szerepel? Köszönöm. Ellenvélemény? Nincs. Tartózkodás? Nincs. Megállapítom, hogy 

egyhangúlag elfogadtuk a 2. napirendi ponthoz tartozó határozatot. Köszönöm szépen! 

 

30/2019. számú Küldöttközgyűlési Határozat 
A Küldöttközgyűlés megtárgyalta és elfogadta (148 igen, 0 
tartózkodás és 0 nem szavazat mellett) az Országos Magyar 
Vadászkamara Központi Szervezetének 2020. évi költségvetéséről 
szóló előterjesztést. 

 

 

dr. Jámbor László: A 3. napirendi pont az egyéb aktuális kérdések. Először a 

küldötteket kérdezném, hogy van-e valakinek közérdekű kérdése, bejelenteni valója, amit 

most itt el szeretne mondani? 

 

Kemenszky Péter (Somogy megye): Köszönöm szépen a szót. Tisztelt Elnökség! 

Tisztelt kamarai Küldöttközgyűlés! Az Országos Magyar Vadászkamara Oktatási 

Szakbizottsága nevében tisztelettel és szeretettel várunk minden érdeklődőt e hónap 27-

én az Elnökség által az év elején elfogadott „Ismerd meg a vadászokat!” módszertani 

kézikönyv bemutatójára egy nagyszabású konferencia keretein belül, amelyre igen nagy 

az érdeklődés, hiszen a titkár kollégák segítségével felmértük a várható létszámot erre az 

összejövetelre, és eddig mintegy 80-100 fő jelezte, hogy szeretne részt venni. A Főtitkár 

Úrral az elmúlt héten írtunk egy levelet azzal kapcsolatosan, hogy akik még eddig nem 

jeleztek vissza, azok tegyék meg. Ezt egy héten belül eljuttatjuk a Területi Szervezetekhez, 

ahol természetesen a területi tisztségviselőket is nagy tisztelettel és szeretettel várjuk. 

Arra kérem a kollégáimat a megyei területi szervezetektől, hogy segítsék elő ennek a 

programnak a látogatottságát, illetve segítsenek abban, hogy az érdeklődők, akik ebben 

az ifjúsági programban a jövőben oktatóként országosan szeretnének részt venni, 

azoknak segítsenek az eljutásuk megszervezésében. Nagyon sok területi szervezet 

pályázott és fog pályázni a kiemelt kamarai célok között az „Ismerd meg a vadászokat!” 

programban, és ezért kérem, hogy működjünk együtt és a területi Szervezetek segítsenek 

eljutni a leendő oktatóinknak erre a kaposvári helyszínre. A bizottság nevében tisztelettel 
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várom Elnök Urat, Alelnök Urakat és a Főtitkár Urat is a rendezvényre. Köszönöm 

szépen! 

 

dr. Jámbor László: Köszönjük szépen. Az Elnökség nevében én is ajánlom, hogy aki 

tud, vegyen részt a rendezvényen, illetve biztosítsa kollégái részvételét is.  

Ha már ennél a témánál tartunk, engedjétek meg nekem, hogy tegyek egy olyan 

megállapítást, hogy az elmúlt években a Kamara történetében rendkívül sok minden 

történt. Ezt mindenki tapasztalhatta. A magam részéről az egyik legnagyobb és 

legbiztatóbb eredménynek tartom az „Ismerd meg a vadászatokat” programot. Úgy 

gondolom, hogy nagyon fontos a fiatalokat, az ifjúságot a természet szeretetére nevelni, 

hiszen ők azok, akikkel mi még szót tudunk érteni és a jövő szempontjából nagyon fontos, 

hogy ők hogyan állnak a természethez, vadászathoz, és milyen értékrendet képviselnek, 

hiszen a mai társadalom véleménye rendkívül torz. Az, hogy ez a program elindult, 

nagyban köszönhető Pap Gyula korábbi alelnök úrnak, és rendkívül nagy fordulatot 

nyert, amikor az Oktatási Bizottság ezt a feladatot továbbvitte és felkarolta Kemenszky 

Péter segítségével, és ebbe nagyon sokan bekapcsolódtak, úgy mint pl. a 

múzeumpedagógusok is. Én csak bíztatom őket, hogy ehhez a Kamara minden anyagi 

támogatást meg fog adni, amit a lehetőségei engednek.  

Korábban sokat ostoroztuk a bizottságainkat, szakbizottságainkat, hogy némelyek 

formálisak, az utóbbi alkalommal én már megjegyeztem, hogy nagyon pozitív változás 

következett be a szakbizottságok munkájában. A többi bizottságot meg nem sértve a 

Vadvédelmi és Vadgazdálkodási Bizottságot és Oktatási Szakbizottságot emelném ki és 

állítanám példa elé az összes többi bizottságnak. Nem régen ott tartottunk, hogy 

beterveztünk bizonyos összegeket a bizottságok működésére, és annak a fele sem fogyott 

el, ami azt jelenti, hogy ímmel-ámmal folyt ott a munka, ebben a költségvetésben pedig 

egy jelentősebb összeg szerepel és lehet, hogy ez sem lesz elég. A szakmai munka 

megalapozása a Kamarán belül ezeknek a bizottságoknak a feladata és úgy látom, hogy 

ezen a téren nagy előrelépés van.  

Meg szeretném köszönni minden megyei területi szervezet titkárának, apparátusának, 

tisztségviselőjének az elmúlt időszakban végzett munkát, hiszen az, hogy ilyen 

eredményeink vannak, döntően rajtuk múlik, hiszen ti találkoztok a vadászokkal, ti 

hajtjátok végre a programokat.  

Nem megsértve a többi megyét, két megyét kiemelnék ezen a téren. Az egyik Fejér megye, 

ahol idén Sukorón egy olyan Országos Vadásznap került megrendezésre a Vadex Zrt-vel 

és Országos Vadgasztronómiai Fesztivállal, amely még az előzőt is túlszárnyalta, hiszen 

ez a hely egy egyedi adottság és jó, hogy Fejér megye és a Vadex Zrt. élt ezzel a 

lehetőséggel.  

Bízom benne, hogy a 2020. évi Országos Vadásznap, amelynek rendezője Zala megye 

lesz, legalább ezen a szinten, vagy erre még rátéve fogja megrendezni a vadásznapot. El 

kell ismerni, hogy az utóbbi években voltak igen „szürke” vadásznapok, Putnokon viszont 

megtört a jég, és azóta minden megye hozzátesz egy pluszt. Ez is azt mutatja, hogy ez egy 

igazi közösség.  

A másik megye Szabolcs-Szatmár-Bereg megye, ahonnan számtalan olyan gondolat 

indult el, amelyet legutóbb Elnökségi Ülésen is megtárgyaltunk és ajánlottunk a kollégák 

figyelmébe, ezt megyei szintről egy nagyobb térben is alkalmazni kellene. A Hivatásos 

Vadászok Országos Versenye döntőjének megrendezésével, új szakmai alapokra 

helyezésével szintén egy elindítottak egy olyan folyamatot, amely ezen a téren 

mindenképpen pozitív változásokat fog hozni, ahogyan Hivatásos Vadász Alelnök Úr 
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beszámolt a hivatásos vadászok értekezletéről, több megye érdeklődött a megvalósítás 

iránt, hogy a későbbiekben ebben a szisztémában tudják majd ők is megvalósítani. A 

Hivatásos Vadászok Országos Versenyének népszerűvé válásában biztos, hogy szerepe 

van annak is, hogy az idén elég komoly díjban is részesültek a helyezettek, az első díj 

nettó 500 000 Ft, volt, a második nettó 400 000 Ft, a harmadik nettó 300 000 Ft, és a 4-

5-6. díj pedig fejenként nettó 100 000 Ft. A versenyzőkön látszott, hogy nem a díjazás 

miatt csinálják. Ez egy nagyon jó hangulatú program volt, köszönjük a rendezőknek. 

Részemről ennyi lett volna, amit el szerettem volna mondani az Egyebek napirendi 

pontban.  

Akkor köszönöm szépen a megjelenést, mindenkit egy remélhetőleg kiváló ebédre 

invitálunk, amelynek időpontja 12.30 óra, majd ezt követően mindenkinek kellemes 

hazautazást kívánok. 

A Küldöttközgyűlést ezennel bezárom. 
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